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1 Opening en mededelingen 

De voorzitter opent de digitale Verenigde Vergadering en heet alle aangesloten bestuursleden van 

harte welkom. Traditiegetrouw start hij de bijeenkomst met een historische terugblik waarin hij als 

eerste ‘Groundhog Day’ (jaarlijkse feestdag op 2 februari in VS en Canada) verwerkte en een link 

legde met de eindeloos lijkende reeks digitale vergaderingen via het beeldscherm. En als tweede 

wetenswaardigheid legde hij -via de huwelijksdatum 2-2-2002 van koning Willem-Alexander en 

Máxima-  een verband met het in 1900 voor de Zuid-Amerika Lijn N.V. in Glasgow gebouwde 

stoomschip ‘Rijnland’ dat ondernemende Nederlandse emigranten naar Argentinië bracht waarmee de 
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naam ‘Rijnland’ bijdroeg “aan de verspreiding van handel, ambacht en mensen over de wereld”, net 
zoals het gelijknamige waterschap Rijnland anno 2022 nadrukkelijk actief  “de weg wijst in de 

waterwereld”.  
 

Mededelingen vanuit de VV 

Namens de Denktank Kaderrichtlijn Water brengt de heer Pardaan verslag uit van de activiteiten. De 

groep -bestaande uit de VV-leden Dewkalie, Pardaan, Van Venetië en De Vries- wordt nauw 

betrokken bij de informatievoorziening over de KRW en heeft op 26 januari 2022 een eerste 

(verkennende) bespreking gehad. Centraal stond de vraag hoe de informatievoorziening beter zou 

kunnen aansluiten op de behoefte vanuit de VV. In mei is een excursie gepland om situaties ter 

plekke te bezien. Tevens is voorgesteld om een ‘Europese Unie-specialist’ uit te nodigen voor een 
toelichting over de KRW. Ook is geopperd om alvast te gaan verkennen wat Rijnland te doen staat in 

de volgende bestuursperiode mocht het waterschap de KRW-doelstellingen niet halen. Momenteel 

wordt gewerkt aan de verdere uitwerking van de voorstellen. De volgende bijeenkomsten staan 

gepland voor eind mei/begin juni en november en desgewenst volgt er nog eentje begin 2023, 

voorafgaande aan de volgende verkiezingen. 

 

Mededelingen vanuit het college  

Portefeuillehouder Langeslag meldt dat op 26 januari 2022 ‘Zeesluis IJmuiden’ officieel in gebruik is 
gesteld door Koning Willem-Alexander1. Omdat er met elke schutting een aanzienlijke hoeveelheid 

zout water instroomt, wordt er -na intensief overleg met de waterschappen- gewerkt aan een 

constructie (selectieve onttrekking) zodat het zoute zeewater zo snel mogelijk de Noordzee wordt 

ingepompt. Deze constructie wordt in 2024 opgeleverd. Voor de tussenliggende periode gelden tussen 

de waterschappen en Rijkswaterstaat gemaakte afspraken om de overlast van de toevloed van 

zoutwater te voorkomen. 

 

Portefeuillehouder Von Faber heeft bij BAM én provincie Zuid-Holland geïnformeerd naar de datum 

waarop de uitkomsten van het aanvullende onderzoek naar de Meeslouwerplas beschikbaar komen. 

BAM heeft aangegeven dat deze naar verwachting binnen drie weken zullen worden toegestuurd.  

 

Meeslouwerplas: mevrouw Stoop vraagt wanneer de door de dijkgraaf toegezegde evaluatie over de 

wijze waarop Rijnland handhaaft als vergunningverlener, staat gepland.  

De voorzitter verwacht dat het uitvoeringsprogramma Handhaving in maart 2022 in D&H zal 

worden besproken. Dat zal vervolgens met een TKN-memo aan de VV worden voorgelegd. De 

voorzitter oppert om  het onderwerp ‘handhaving’ in de commissie van april aan de orde te stellen, 

inclusief de lessen die zijn geleerd van de Meeslouwerplas én voorgaande projecten. Voorts kunnen 

daarbij de antwoorden op door de CU-SGP gestelde vragen worden betrokken.  

 

De voorzitter meldt dat de VV deze week informatie zal ontvangen over de digitale cursus ‘Actief 
voor het waterschap’ (samenwerking tussen ProDemos en de waterschappen). Deze cursus geeft 

uitleg over de werkzaamheden van de waterschappen en is mede bedoeld om mensen te 

enthousiasmeren om ook zelf actief te worden voor het waterschap, bijvoorbeeld als lid van het 

algemeen bestuur. 

 

2 Spreekrecht 

Er hebben zich geen insprekers aangemeld.  

 

 

3 Notulen van de VV-vergadering van 24 november 2021 en toezeggingenlijst 

Redactioneel: het aanpassingsverzoek van de fractie WN bij 7.3. (stemming bodemdaling) is reeds 

verwerkt. Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld.  

 

 

                                                      
1 Terug te zien op www.youtube.com  

http://www.youtube.com/
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Naar aanleiding van de notulen: de heer Revet vraagt (n.a.v. pagina 18): 1. of het door 50PLUS aan 

de Denktank toegestuurde document over de inhuur van (extern) personeel en competenties naar het 

oordeel van de betrokken hoogheemraad bruikbaar is en of er een vervolgdiscussie is voorzien; 2. of 

andere VV-leden ook interesse hebben in dit document.  

De voorzitter zegt dat belangstellenden deze informatie desgewenst kunnen opvragen bij de 

Denktank. 

  
Van de toezeggingenlijst – geactualiseerd in de nagezonden stukken- wordt kennis genomen.   

 

4 Overzicht ingekomen stukken 

(Nota bene: de door mevrouw Stoop gestelde vraag over de Meeslouwerplas is onder agendapunt 1 in 

het verslag opgenomen gezien de samenhang met de mededeling van de portefeuillehouder).  

 

 

5 Motierapportage 

In het overzicht staan de openstaande moties en de moties die zijn afgedaan in de periode tot de 

vorige vergadering vermeld. 

De VV neemt deze rapportage voor kennisgeving aan.  

 

 

6 HAMERSTUKKEN 

 

 

 De voorzitter wijst erop dat hamerstukken al uitgebreid zijn behandeld in de diverse commissies dat 

het overbodig wordt geacht een dergelijke exercitie te herhalen in de VV. Vandaar dat deze in 

principe bij hamerslag kunnen worden afgedaan.  

 

 

6.1 Peilbesluit Polder Middelburg en Tempelpolder 

Voorgesteld besluit: 

1. Het bestaande zomerpeil in het hoofdpeilvak voort te zetten als jaarrond peil om te 

voorkomen dat het risico op opbarsting nog groter wordt; 

2. Twee peilgebieden van de Gouwepolder formeel toe te voegen aan de polder; 

3. Acht peilafwijkingen te formaliseren tot 5 peilvakken; 

4. Voor de verbetering van de habitatgeschiktheid voor flora en fauna natuurvriendelijke 

oevers aan te leggen; 

5. Het effect van dit peilbesluit op de bedrijfsresultaten van de veehouders in het hoofdpeilvak 

over 3 jaar met LTO Noord te evalueren; 

6. De Nota van Beantwoording vast te stellen; 

7. Het peilbesluit voor de Polder Middelburg en Tempelpolder vast te stellen. 

 

Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming stelt de VV het voorgestelde besluit vast. 

 

 

6.2 Uitvoeringskredietaanvraag doorstroming en renovatie sluizen Halfweg 

Voorgesteld besluit: 

Een uitvoeringskrediet voor het realiseren van een doorstroomopening en renovatie van het 

sluizencomplex Halfweg á € 8,3 miljoen beschikbaar te stellen. 

 

Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming stelt de VV het voorgestelde besluit vast. 

 

 

6.3 Inventarisatie asbest watersysteem- en facilitaire assets 

Voorgesteld besluit: 

Een krediet van € 300.000,-ter beschikking te stellen voor de inventarisatie van asbesthoudende 

bouwmaterialen in de watersysteem- en facilitaire assets. 

 

Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming stelt de VV het voorgestelde besluit vast. 

 

 

7 BESLUITVORMINGSNOTA’S  
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7.1.  Circulaire economie 
Voorgesteld besluit 

1. In 2022 acht trajecten uit te werken tot business cases en value cases: 

a) Terugdringen methaan/lachgas van de zuiveringen 

b) 4e zuiveringsstap 

c) Terugwinnen fosfaat uit zuiveringsslib 

d) Duurzaam opdrachtgeverschap 

e) Terugwinnen grondstoffen op eigen zuiveringen (Grondstoffabriek) 

f) Uitfaseren fossiele brandstoffen zowel in de werken als in onderhoud/transport eigen processen 

g) Circulair bouwen/ slopen 

h) Value case-benadering vaker toepassen en in ieder geval zoveel mogelijk toepassen op de trajecten 

a t/m g 

2. De kansen die zich als laaghangend fruit en resultaten uit pilots tussentijds aandienen te benutten 

3. In 2023 zeven trajecten uit te werken tot business cases en value cases: 

i) Minder schoon water via het riool laten afvoeren. 

j) Voorkeur aan de inzet van gerecycled, duurzaam en lokaal materiaal 

k) Nieuwe assets worden zoveel mogelijk modulair en demontabel gebouwd. 

l) Bij onze gebruiksproducten geven we de voorkeur aan nieuwe verdienmodellen waardoor we gaan 

van ‘bezit naar gebruik’. (Denk aan leaseconstructies.) 

m) Met partners onderzoek naar de mogelijkheden en toepassing van waterstof. 

n) Samen met andere waterschappen onderzoek naar de emissies uit oppervlaktewater. 

o) Samen met onze partners actief op zoek naar hoogwaardige toepassingen van plantaardig 

materiaal. 

 

De voorzitter wijst erop dat aan de stukken een door het college vastgestelde Nota van Toelichting en 

Wijziging is toegevoegd alsmede de beantwoording van een aantal door de fractie Waterdemocraten 

gestelde vragen. Overigens zullen de door deze fractie gestelde vragen over de slibstrategie in het 

algemeen, op een ander moment worden meegenomen.  

 

De VVD is, aldus de heer Van Oeveren, een groot voorstander van een circulaire werkwijze en dankt 

de portefeuillehouder voor de beantwoording van de vragen en de aanvulling op de stukken naar 

aanleiding van de discussie in de commissie. De VVD stemt in met het voorstel en hoopt dat het 

waterschap erin slaagt om de acht benoemde punten in 2022 daadwerkelijk op te pakken. 

 

De heer De Mooij is eveneens zeer content met de beantwoording door de portefeuillehouder en de 

voorliggende stukken. Het CDA gaat van harte akkoord met het ‘ambitieuze’ voorstel en kijkt uit naar 

de uitwerking van de eerste acht thema’s voor 2022 en hoopt dat de overigen aansluitend volgen. 

 

Voor 50PLUS is elk circulair kringloopproject tegen aanvaardbare kosten winst, aldus de heer Revet. 

Of hiervan sprake is zal moeten blijken uit de ‘value case-benadering’. De fractie blijft van mening 

dat de focus van Rijnland altijd moet liggen op de taakuitvoering/kerntaken, hetgeen ook het CDA 

eerder bepleitte. Als Rijnland zich focust op de kerntaken, is er geen noodzaak om prioriteiten te 

stellen. De fractie gaat ervan uit dat Rijnland rapporteert over het laaghangende fruit en dat met name 

‘quick wins’ worden gerealiseerd en de al in januari 2020 gemaakte afspraak, om te starten met 

circulaire economie, in de praktijk wordt gebracht. Omdat de fractie het stellen van prioriteiten 

overbodig acht, kan zij eigenlijk ook niet instemmen met de voorgestelde volgorde: ‘Wij willen in de 

volle breedte dat Rijnland bij zijn beleid en uitvoering rekening houdt met circulair optreden’.  
 

De heer Van Dunné interrumpeert. Hij vraagt of 50PLUS circulariteit wel of niet als kerntaak van 

Rijnland beschouwt. 

 

50PLUS onderschrijft circulariteit, maar ziet dit als een afgeleide van de kerntaken van het 

waterschap en circulariteit kan gewoon worden meegenomen bij de uitvoering, antwoordt de heer 

Revet.  
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De voorzitter vraagt of deze stellingname betekent, dat 50PLUS dan ook niet instemt met het 

voorstel. 

 

De heer Revet antwoord bevestigend: de fractie steunt het inderdaad niet.  

 

Mevrouw Stoop is van mening dat het waterschap in de lopende bestuursperiode ‘een mijlpaal kan 
zetten voor de start van een systematische transitie naar een circulair Rijnland’. Momenteel nog een 
onbekend terrein wat nieuwe inzichten en innovaties vergt en dus ook de nodige flexibiliteit aan de 

kant van het waterschap. Vraag: wanneer zijn tussentijdse rapportages te verwachten? Vervolgens 

vraagt mevrouw Stoop aandacht voor het fenomeen ‘koken/verwarmen met eigen brongas uit de 

sloot’ dat veertig jaar geleden door de belastingheffing grotendeels uit de gratie raakte. Als de 

waterschappen weer met het fenomeen van emissies uit oppervlaktewater aan de gang gaan, zou het 

goed zijn als er dan ook weer aandacht komt voor dit brongas. Mevrouw Stoop vraagt zich af, in 

hoeverre het gebruik daarvan weer kan worden toegestaan. Zij is van mening dat er indertijd op 

onterechte gronden een einde is gemaakt aan deze inzet van brongas.  

 

Mevrouw Willemse kan zich geheel vinden in het voorliggende besluit. Zij vraagt of er al ervaring is 

opgedaan binnen Rijnland met ‘value cases’. De fractie A&B begrijpt dat het o.a. om financiële 

redenen niet mogelijk is om alle projecten tegelijkertijd in uitvoering te nemen en vindt dat de 

prioritering prima is uitgewerkt. 

 

Mevrouw Boomsma blikt terug naar de aanloop naar de kabinetsformatie van 2017 toen de Unie van 

Waterschappen, IPO en VNG al aandacht vroegen voor de transitie naar een circulaire economie. De 

PvdD is dan ook blij dat Rijnland de eerste stappen zet in deze zeer omvangrijke transitie en stemt in 

met het voorliggende voorstel. In reactie op de bijdrage van 50PLUS stelt de fractie dat het goed zou 

zijn als Rijnland bij de vormgeving van het assetmanagement (waarbij wordt geredeneerd vanuit de 

kerntaken van het waterschap) circulaire economie als aspecteis meeneemt. Zodoende kan een steeds 

terugkerende discussie worden voorkomen over de vraag of circulaire economie al dan geen kerntaak 

is van Rijnland: ‘het is namelijk een aspect’.  
 

Mevrouw Dewkalie vindt het verheugend dat de transitie naar een duurzaam circulair Rijnland 

expliciet aandacht krijgt in het voorstel. WN stemt ermee in en wenst de portefeuillehouder veel 

succes bij de uitvoering. De fractie vindt het overigens belangrijk dat circulaire economie een 

onderdeel is van de uitvoering van de kerntaken van Rijnland.  

 

De recente  uitvoerige bespreking van de vijftien speerpunten indachtig, constateert de heer Van 

Dunné dat dit heeft geresulteerd in een onnodig ingewikkelde discussie over een nota waarin 

eigenlijk alleen maar prioriteiten zijn opgenomen voor de jaren 2022 en 2023. Hij is dan ook van 

mening dat de VV hieruit een les kan leren en roept D&H op om dit type nota’s in het vervolg 
eenvoudiger te formuleren, aannemende dat dit de discussie zal vergemakkelijken. De PvdA stemt 

overigens van harte in met het voorliggende besluit.  

 

De voorzitter herkent zich in de door de PvdA gemaakte kanttekening: ook hij vindt dat het hanteren 

van een begrip als ‘prioriteit’ heeft bijgedragen aan de toch wel moeizaam verlopen beschouwingen 

hetgeen het voorzitten van de commissie door de heer Van Dijk ook bemoeilijkte. De voorzitter zegt 

toe dat het college zich het advies ter harte zal nemen. 

 

Portefeuillehouder Fierens dankt de fracties voor de brede steun voor deze inderdaad mooie stap in 

het circulair worden van Rijnland. Zij kenschetst de bespreking in de commissie als een woelige 

generale repetitie voor deze VV en stelt “dat de eerste uitvoering dan meestal goed verloopt”. 

Rijnland is natuurlijk al begonnen met circulair werken in de vorige bestuursperiode en gaat daarmee 

gewoon verder. Voorbeelden: slibverwerking, baggeren, vermindering afval, terugwinnen 

grondstoffen e.d. De omvorming naar een circulaire economie wordt nu versneld, in samenwerking 

met de Unie van Waterschappen omdat het monitoren van deze transitie én de financiering complex 
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is. Er worden projecten uitgewerkt naar een business case én een value case (‘komt er bovenop’) 
omdat anders de doelen niet worden bereikt. Laaghangend fruit (grotendeels al verorberd de 

afgelopen jaren) is niet afdoende om de doelen te behalen. Kortom: de vijftien projecten zijn dringend 

nodig en de portefeuillehouder hoopt dat ook 50PLUS het voorstel zal steunen. ‘Value cases’ zijn 
voor de waterschappen en andere organisaties die te maken krijgen/hebben met circulaire economie 

vrij nieuw maar Rijnland heeft al enige ervaring opgedaan bij het gebruik van GWW én 

maatschappelijk verantwoord inkopen waarbij niet alleen wordt gekeken naar euro’s maar ook naar 
de maatschappelijke bijdragen. ‘Value cases’ geven hierin een aanzienlijk beter inzicht in de mate 
waarin beide componenten bijdragen aan de doelen. Ook de milieukostenindicator, het 

assetmanagement en de risicotabel zijn zinvolle instrumenten. Het komt erop neer, dat circulaire 

economie in de haarvaten van de organisatie belandt en die transitie is, aldus de portefeuillehouder, 

even belangrijk als het uitvoeren/ontwikkelen van de genoemde projecten. Alle kredietvoorstellen 

zullen zoveel mogelijk worden voorzien van de duurzaamheidscheck. Alle aanstaande voorstellen 

moeten circulair worden uitgevoerd. Over de voortgang wordt via de burap gerapporteerd en medio 

2022 zal een informatieve VV worden belegd over het thema ‘energie en circulair’. Dan zullen de 

diverse innovaties én de voortgang worden gepresenteerd. Desgewenst zal de portefeuillehouder de 

VV ook tussentijds informeren over de ontwikkeling met betrekking tot de transitie van deze ‘pittige 
opgave’ en de transitie binnen de organisatie. Het besluit zal -conform de wens van de VV- ook 

leiden tot een plan van aanpak dat weliswaar door het huidige bestuur zal worden besproken, maar ter 

besluitvorming aan het nieuwe college voorligt. In antwoord op de vraag van mevrouw Stoop zegt de 

portefeuillehouder dat de individuele ‘value cases’ allemaal in het plan van aanpak zullen worden 

opgenomen (dat ultimo 2022 integraal aan de VV wordt aangeboden). Maar de VV zal ook tussentijds 

worden geïnformeerd via TKN-nota’s of anderszins zodat de VV de kans krijgt input en inspiratie te 
leveren.   

 

Tweede termijn 

De heer Revet dankt de diverse fracties en de portefeuillehouder voor hun reactie op de inbreng van 

50PLUS. Hij is het volledig eens met de opmerkingen van mevrouw Boomsma en de heer Van 

Dunné: ook 50PLUS is immers een groot voorstander van circulariteit. Voorbeeld 1: de discussie over 

prioriteit 9 (afkoppelen regenwater). 50PLUS ziet dit als een kerntaak en stelt dat deze prioriteit al in 

2004 door de Unie van Waterschappen in het position paper is bestempeld als taak. Het is dus 

overbodig om deze taak als prioriteit op te voeren: ‘We doen het gewoon’. Voorbeeld 2: Rijnland 

heeft bij de Langeraarse Plassen duurzaam ingekocht al vraagt 50PLUS zich af of er ook 

daadwerkelijk duurzaam is gehandeld tegen aanvaardbare kosten nu er voor de bediening van de 

aggregaten een enorm dikke kabel moest worden aangelegd. Mede op basis van de inbreng van de 

PvdD, de PvdA en portefeuillehouder Fierens gaat de fractie alsnog akkoord met het voorliggende 

voorstel. 

 

Portefeuillehouder Fierens is blij met de instemming van 50PLUS én het door de fractie gekozen 

voorbeeld met betrekking tot het afkoppelen van regenwater. Een thema dat de komende periode 

vaker zal terugkomen gezien de complexiteit. Tot slot zegt zij: ‘En ik ben blij dat u weer in ons 

midden bent!’.  
 

Waarop de heer Revet kort reageert: ‘Dat zullen we zeker blijven, mevrouw Fierens!’.  
 

De voorzitter concludeert dat geen van de fracties stemming verlangt en dat de VV het voorgenomen 

besluit unaniem heeft vastgesteld. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

7.2. Benoeming voorzitter commissie Bestuur, Organisatie en Dienstverlening (BOD) 

Voorgesteld besluit 

Met ingang van 3 februari 2022 mevrouw. C.H.C. van Steensel te benoemen tot voorzitter van de 

commissie Bestuur, Organisatie en Dienstverlening en het voorzitterschap van dhr. J.L. van Oeveren 

te beëindigen. 
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De voorzitter zegt dat het verstandiger zou zijn geweest als hij als voorzitter van de VV en het 

dagelijks bestuur naar aanleiding van het besluit van de heer Van Oeveren om het voorzitterschap van 

de commissie BOD neer te leggen, de VV hiervan schriftelijk had bericht en had aangegeven dat  

-hoewel de VVD mevrouw Van Steensel had voorgedragen als nieuwe voorzitter- uiteraard ook 

andere kandidaten zouden kunnen meedingen naar de vacante positie. De voorzitter biedt zijn 

verontschuldigingen aan voor de gevolgde procedure. Vervolgens wijst hij erop dat de VV besluit 

over het voorzitterschap van de commissies en dat deze zelf beslissen over het vicevoorzitterschap.   

De voorzitter vraagt daarop of er nog andere kandidaten worden voorgedragen. Dat blijkt niet het 

geval te zijn waarop hij constateert dat bij deze enkelvoudige voordracht de kandidaat – in casu 

mevrouw Ineke van Steensel- wordt geacht te zijn benoemd bij acclamatie. Waarmee hij haar van 

harte gelukwenst. 

 

Mevrouw Van Steensel dankt de VV daarop voor het in haar gestelde vertrouwen en zegt uit te zien 

naar de mooie vergaderingen die in 2022 zullen volgen.  

 

De voorzitter dankt vervolgens vertrekkend voorzitter, de heer Van Oeveren, voor de bijzonder 

plezierige wijze waarop hij de BOD-vergaderingen steeds strak, slagvaardig en snel heeft 

voorgezeten, ook als er complexe agendapunten op de rol stonden.  

 

8. OPINIEVORMINGSNOTA’S  
Er zijn geen nota’s geagendeerd.  
 

 

9. BEELDVORMINGSNOTA’S  
Er zijn geen nota’s geagendeerd. 
 

 

10. Schriftelijke mededelingen 

Onder dit agendapunt staan de op verzoek van het College of VV-leden geagendeerde VV TKN-

memo’s. Omwille van de vergadertijd wordt niet ieder memo geagendeerd. Alle VV TKN-memo’s 

zijn te vinden op de website van Rijnland (in het menu Overzichten).  

 

 

10.1. Beantwoording bestuursvragen & addendum Waterfront Aalsmeer 

Op basis van artikel 46 van het Reglement van orde Verenigde Vergadering VV en commissies 2019 

is dit onderwerp geagendeerd voor de VV op verzoek van fractie 50PLUS. Normaliter worden 

beantwoorde bestuursvragen desgewenst geagendeerd in de eerstvolgende commissievergadering.  

Voorgesteld besluit 

Kennis te nemen van de beantwoording op de gestelde bestuursvragen. 

 

De voorzitter verzoekt 50PLUS om kort toe te lichten wat de aanleiding vormde voor deze 

bestuursvragen. Aansluitend zal de portefeuillehouder daarop kort kunnen reageren. 

 

De heer Schols dankt voor de beantwoording van de door hem gestelde bestuursvragen en het 

addendum. 50PLUS steunt de realisatie van het project Waterfront Aalsmeer maar heeft wel de 

nodige vragen bij de uitvoering van de werkzaamheden en compensatie via een Berging Rekening 

Courant. De fractie was er bovendien -naar later bleek ten onrechte- vanuit gegaan dat de 

Omgevingsvergunning en Watervergunning één geheel vormden wat leidde tot een aangepaste vraag. 

De heer Schols heeft nog een tweetal vragen en zou -als de tijd dat toelaat- nog een derde willen 

stellen over de verlenging van de landtong en het besluit van de wethouder van Aalsmeer om de door 

Rijnland geadviseerde doorsteek niet te realiseren. Vraag 1: kan de portefeuillehouder aangeven of 

het verstandig is om het standpunt van Rijnland te herzien met betrekking tot de uitvoering van de 

werkzaamheden (die in beginsel vallen onder de aanvrager van de vergunning, te weten de gemeente 

Aalsmeer)? Vraag 2: kan de portefeuillehouder de status van de watervergunning toelichten (gezien 

de afwijking met het bestemmingsplan)?  
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Portefeuillehouder Knapp verzoekt de heer Schols om nadere verduidelijking van zijn vragen maar 

de voorzitter grijpt in omdat alleen de volgende twee vragen aan bod zouden komen, te weten het 

gebruik van de Berging Rekening Courant ook voor Aalsmeer én de vraag of te watervergunning in 

stand blijft als de gemeentelijke vergunning komt te vervallen.  

 

Portefeuillehouder Knapp zegt dat hij de vragen in algemeenheid zal beantwoorden. Rijnland heeft 

zelf een rol op het gebied van de waterkering, nu in de vorm van meekoppelkans omdat de gemeente 

Aalsmeer ook een deel wil ontwikkelen. Dan wordt gekeken naar welk deel het waterschap sowieso 

voor zijn rekening had moeten nemen, waarvoor een aanspraak moet worden gedaan op de BRC en 

daarnaast naar een ander gedeelte dat meer samenhangt met de gebiedsontwikkeling die door 

Aalsmeer is gerealiseerd en ook voor rekening van die gemeente komt. Als waterbeheerder dient 

Rijnland vanzelfsprekend een deel te bekostigen. Vraag 2: het klopt dat de watervergunning los staat 

van de omgevingsvergunning. Rijnland toetst op de waterstaatkundige elementen en vergunt indien 

dit op basis van die gronden mogelijk is.  

 

De heer Schols stelt daarop een vervolgvraag op zijn oorspronkelijk gestelde bestuursvraag ‘Indien de 

doorsteek niet wordt gerealiseerd, heeft dit dan gevolgen voor de kwaliteit van het zwemwater? 

Hierbij valt te denken aan de problematiek van cyanobacterie (blauwalg)’. 50PLUS verwijst naar de 

verplichting vanuit de provincie om de vorming van blauwalg te bestrijden. De fractie preludeert op 

een eventuele rechtszaak in het geval een gemeente een advies van Rijnland terzijde schuift hetgeen 

leidt tot een verslechterde waterkwaliteit en daarmee samenhangende kosten. En de mogelijkheid dat 

er dan gevraagd wordt om een causaal verband aan te tonen met de verminderde doorstroming e.d. 

Vraag: zijn over de blauwalg schriftelijke afspraken vastgelegd zodat Rijnland niet het risico loopt 

om achteraf betrokken te raken bij een juridische procedure met de gemeente? 

 

Portefeuillehouder Knapp zegt dat Rijnland op basis van de Europese Zwemwaterrichtlijn gehouden 

is aan de gestelde bacteriologische eisen. Op het gebied van blauwalg betreft het enkel en alleen de 

eigen ambities van het waterschap zelf, die veelal in samenspraak met gemeenten worden opgesteld 

en waarop dan ook gezamenlijk wordt gestuurd, ook middels een cofinanciering. Rijnland moet de 

zwemwaterkwaliteit monitoren en als het waterschap van mening is dat daarvoor maatregelen 

noodzakelijk worden geacht ten behoeve van de doorstroming, dan staat de gemeente daarvoor -vindt 

het waterschap- aan de lat. Rijnland is overigens nog in gesprek met Aalsmeer over het advies en er 

wordt al gewerkt aan afspraken die schriftelijk worden vastgelegd. 

 

11. Rondvraag 

In vervolg op de beantwoording door de portefeuillehouder op de vragen over de overwintering van 

strandpaviljoens memoreert mevrouw Dewkalie dat de VV op 7 september 2021 schriftelijk is 

geïnformeerd over het genomen besluit. Maar deze vergunningen zijn pas op 13 januari 2022 

gepubliceerd en de inspraak loopt tussen 11 januari en 22 februari. Het overwinteren van deze 

paviljoens loopt van 1 november tot en met 1 februari. Vraag: wat is de reden voor deze lange 

voorbereidingstijd van vier maanden voor publicatie? En hoe kan die periode worden bekort? 

 

De voorzitter kan zich voorstellen dat deze vraag in de betreffende commissie wordt behandeld maar 

laat het aan de portefeuillehouder. 

 

De VV ontving via de mail de eerste burap Haarlem Waarderpolder. De heer Blijleven verzoekt om 

deze op de eerstvolgende commissievergadering ter bespreking te agenderen. De voorzitter zegt dit 

toe.  

 

Mevrouw Boomsma vraagt aandacht voor de week van de circulaire economie die start op 7 februari 

2022. Op de website www.deweekvandecirculaireeconomie.nl staat het volledige programma met 268 

evenementen.   

 

 

http://www.deweekvandecirculaireeconomie.nl/
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De heer Pardaan wijst op het goede gebruik dat er ten tijden van de verkiezingen voor de 

waterschappen (over veertien maanden) een overdrachtsdossier beschikbaar is. Wat is de procedure 

ten aanzien van de samenstelling daarvan en wordt de bestaande VV daarbij betrokken? 

 

Portefeuillehouder Knapp heeft alle begrip voor het door WN geuite ongemak met betrekking tot de 

strandpaviljoens en de bezwaarfase. Het verzoek van de strandpaviljoens kwam indertijd zeer laat 

binnen. Daarover werd de VV via een TKN-memo geïnformeerd en het onderwerp werd besproken in 

de commissie van september. Daar werd aangegeven dat er met een generieke vergunning zou kunnen 

worden gewerkt (met voordelen voor het tempo) maar mede naar aanleiding van een wens van WN 

werden er voorwaarden aan de vergunning verbonden (waterveiligheid en aangroeimogelijkheid 

duinen). Deze verlangens maakten maatwerk noodzakelijk en dus zijn er per strandpaviljoen (in totaal 

70) maatwerk-vergunningen opgesteld en zijn er ook per paviljoen gesprekken gevoerd door de 

afdeling Vergunningverlening. Deze klus moest naast de reguliere werkzaamheden worden geklaard 

en vergde dus veel extra tijd. De portefeuillehouder heeft begrip voor het ongemak qua termijnen, 

maar er is bewust rekening gehouden met verzoek van deze ondernemers in nood. 

 

In reactie op de vraag van de fractie A&B antwoordt portefeuillehouder Knapp dat het streven erop 

gericht is om in maart 2022 een scopediscussie te voeren over het project Haarlem Waarderpolder en 

dan zal de voortgangsrapportage worden meegenomen.  

 

De voorzitter zegt vervolgens dat op verzoek van een aantal VV-leden het memo over het MJP 

(verzonden medio december) zal worden geagendeerd in de commissie BOD.  

 

Portefeuillehouder Fierens zegt in reactie op de inbreng van de Partij voor de Dieren, dat Rijnland 

extra aandacht zal besteden aan de week van de circulaire economie. 

 

Bij de vorige verkiezingen is de ambtelijke organisatie verzocht een overdrachtsdossier op te stellen 

dat nog voorafgaande c.q. meteen na de verkiezingen aan de voltallige VV ter beschikking is gesteld. 

Het dossier wordt alleen ter kennisname aan het college gestuurd. De voorzitter zegt dat het de 

intentie is om deze procedure ook de volgende verkiezingen te volgen. Daarnaast wordt er een 

inwerkprogramma voor nieuwe VV-leden opgesteld en loopt er al een proces om mensen te 

interesseren voor het werk van het waterschap.  

 

12. Sluiting  

Nadat de voorzitter de VV-leden heeft bedankt voor hun bijdrage, sluit hij de vergadering om iets 

voor 14.00 uur.  

 

 

 

 

 

 

Vastgesteld, …..2022 

  

  

  

voorzitter,          secretaris,   

 

 

R.A.M. van der Sande    M. Middendorp  


